



CyclingCANADACyclisme

CYCLING CANADA CYCLISME

www.cyclingcanada.ca | @CyclingCanada

press release | communiqué de presse
2015.01.21

BEAR MOUNTAIN RESORT COMMUNITY TO HELP CANADA'S MOUNTAIN BIKERS ACHIEVE WORLD-CLASS PERFORMANCES

Canada's National Mountain Bikers find home in Victoria, BC

January 21, 2015 (Victoria, BC) - ECOASIS and Cycling Canada are proud to announce their partnership that will designate Bear Mountain as the Official High Performance Training Centre of the Canadian National Mountain Bike Team.

The Partnership will run from 2015 to 2020 and is perfectly aligned with Cycling Canada's vision to become a leading cycling nation by 2020 and beyond.

With the recently opened Mattamy National Cycling Centre in Milton, ON and now the Ecoasis Mountain Bike National Cycling Centre opened at Bear Mountain in Victoria, BC, Canada is in a stronger position to achieve its long-term objectives to put Canadian athletes on the podium at Olympic Games and World Championships.

Throughout the partnership, the Canadian National Mountain Bike Team will participate in various Major Games, including Olympic Games [Rio 2016, Tokyo 2020], Pan American Games [Toronto 2015, Lima 2019] and Commonwealth Games [Gold Coast 2018].

Southern Vancouver Island has attracted the country's top mountain bike athletes as a home and year-round training ground since the inception of the sport in the 1990's, including Canada's first Mountain Bike Olympian (Athens - 1996), and Victoria native, Andreas Hestler: "Southern Vancouver Island has all the ingredients to turn out world-class athletes and has been doing so for many years. It is amazing to see facilities developed to support athletes and of equal importance to engage the local community in encouraging a healthy lifestyle. I am excited to see the long term legacy that this forward thinking can deliver - this is a win-win for everyone!"

Other notable athletes who have lived and trained in Victoria include Roland Green (World Champion 2001, 2002), Alison Sydor (World Champion 1994, 1995, 1996) and Catherine Pendrel (World Champion 2011, 2014) among others.

Two-time XC MTB World Champion Catherine Pendrel is excited about the opportunity to train in Canada. "Canada has been a dominant nation in cross-country mountain biking since World Cup racing began in the early 90's. Riders naturally gravitated to the year round temperate climate and amazing trail and road riding network in Victoria. Having a training centre in Victoria will be an incredible resource to develop our national team riders and to continue producing the best riders in the world. I am really excited by this partnership between Bear Mountain and Cycling Canada MTB and look forward to spending more time on the island."

Canadian Mountain Bike Head Coach and Victoria resident Dan Proulx sees great opportunities for the National Mountain Bike Team going forward with the new Training Centre at Bear Mountain: "Bear Mountain will provide the National Team with a great opportunity to build a year-round high-performance centre that supports Canada's future champions." Proulx added "the weather, technical terrain and daily training environment in this region will help our riders fully prepare for international competition. The National Mountain Bike team has a strong history here. Many of the best Canadian mountain bikers have perfected their skills and fitness on these trails."

ECOASIS President and CEO, Dan Matthews:

"Bear Mountain Resort is very pleased to support and welcome Canada's mountain bike athletes, many of whom have deep roots in the trails around our beautiful resort community. Acting as a catalyst for world-class sport development is a priority for us at Bear Mountain, and we are excited and proud to be an important anchor for Cycling Canada's mountain biking program. Along with the development of the trails necessary for the Canadian team athletes, we are working with our local partner organizations to introduce trail systems for mountain bikers of all skill levels to enjoy. Mountain biking is a strong complement to our commitment to golf and tennis and its versatility fits in well with the expansive healthy lifestyle opportunities and amenities that will further distinguish our community."

The CEO of Cycling Canada, Greg Mathieu is appreciative of the support being provided to the national program and noted: "Thanks to ECOASIS, our riders will get to experience the challenging trails on southern Vancouver Island and considerable support available at Bear Mountain Resort. This partnership will enhance our national program and provide for a daily training environment that is essential to the development of Canada's top mountain bikers."

The first of the Canadian National Mountain Bike Team's Spring Training Camps will take place at Bear Mountain this February 23- March 8. There will be opportunities to meet the athletes and coaches at Westin Bear Mountain on the final weekend of the Camp. Further details will be announced.

ABOUT CYCLING CANADA

Cycling Canada is the governing body for competitive cycling in Canada. Founded in 1882, the Cycling Canada aims to create and sustain an effective system that develops talented Canadian cyclists to achieve Olympic, Paralympic and World Championship medal performances. With the vision of being a leading competitive cycling nation by 2020 celebrating enhanced international success, increased national participation and world class event hosting, Cycling Canada manages the High Performance team, hosts national and international events, and administers community programs to promote Cycling in Canada. For more information, please visit: www.cyclingcanada.ca

About Bear Mountain Resort

Situated in the foothills of Mount Finlayson with breathtaking views of Victoria's seaside harbour, Bear Mountain Resort offers the best of both worlds: an idyllic 836 acre natural setting located only minutes from the allure of the province's charming capital city. In a spot that only nature could have conceived, Bear Mountain Resort is a rugged and verdant mountainside landscape with vistas of the Olympic Mountain Range, the Strait of Georgia and the Strait of Juan de Fuca. The resort features two world-renowned Nicklaus Design golf courses and at the heart of the village, a Westin hotel. Countless visitors have been drawn to Bear Mountain for its superlative golf only to discover the resort's equally stellar accommodations, residential offerings, dining venues and recreational opportunities. www.bearmountain.ca

About Ecoasis

Ecoasis specializes in land acquisition and development of residential and resort real estate; signature properties that we enhance for the benefit of stakeholders and the surrounding communities. Our current geographical focus includes Hawaii, Whistler, and Victoria, BC. By partnering our talented team with the most experienced architects, engineering firms, construction companies, and consultants, we create high quality, sustainable communities that provide lasting value. www.ecoasis.com

- 30 -

INFORMATION

Guy Napert-Frenette
Communications
Cycling Canada Cyclisme
Cell. 403 669-5015
guynf@performancepr.ca

=====

LA COMMUNAUTÉ BEAR MOUNTAIN RESORT AIDERA LES VÉTÉTÉTISTES CANADIENS À ATTEINDRE DE NOUVEAUX SOMMETS

La communauté au sud de Victoria est proclamée centre national d'entraînement de vélo de montagne cross-country

21 janvier 2015 (Victoria, BC) - ECOASIS et Cyclisme Canada sont fiers d'annoncer un partenariat qui désignera Bear Mountain Resort comme Centre d'entraînement de haute performance officiel de l'équipe canadienne de vélo de montagne.

Le partenariat sera en vigueur de 2015 à 2020 et est parfaitement aligné avec la vision de Cyclisme Canada qui veut devenir l'une des meilleures nations de cyclisme d'ici 2020 et au-delà.

Avec le Centre national de cyclisme Mattamy Homes récemment ouvert à Milton, ON, et maintenant avec le Centre national de vélo de montagne ECOASIS ouvert à Bear Mountain à Victoria, Colombie-Britannique, le Canada est dans une meilleure position pour atteindre ses objectifs à long terme qui est principalement de propulser les athlètes canadiens sur le podium aux Jeux olympiques et aux Championnats du monde.

Tout au long du partenariat, l'équipe canadienne de vélo de montagne participera à divers Grands Jeux, y compris des Jeux olympiques ([Rio 2016, Tokyo 2020], des Jeux panaméricains [Toronto 2015, Lima 2019] et les Jeux du Commonwealth [Gold Coast 2018].

La région du sud de l'île de Vancouver a attiré les meilleurs athlètes de vélo de montagne du pays comme domicile et centre d'entraînement depuis la création de ce sport dans les années 1990, dont Andreas Hestler, le premier participant canadien aux Jeux olympiques (Athènes - 1996) et natif de Victoria: « La région du sud de l'île de Vancouver a tous les ingrédients pour former des athlètes de classe mondiale, ce qui s'est produit lors de nombreuses années. Il est étonnant de voir les installations développées pour soutenir les athlètes, et d'égale importance d'impliquer la communauté locale pour encourager un mode de vie sain. Je suis ravi de voir l'héritage à long terme que ce partenariat peut fournir – c'est une situation 'gagnant-gagnant' pour tout le monde! »

D'autres athlètes remarquables qui sont natifs ou s'entraînent à Victoria comprennent Roland Green (Champion du monde 2001, 2002), Alison Sydor (Championne du monde 1994, 1995, 1996) et Catherine Pendrel (Champion du monde 2011, 2014), entre autres.

La double Championne du monde de cross-country, Catherine Pendrel, est enthousiasmée par la possibilité d'avoir le privilège de s'entraîner au Canada. «Le Canada a été une nation dominante en cross-country depuis l'introduction du circuit de la Coupe du monde au début des années 90. Les vététistes ont naturellement gravité vers des climats tempérés à l'année, ainsi que par les sentiers incroyables et le réseau de cyclisme sur route à Victoria. Avoir un centre à Victoria sera une importante ressource pour développer nos coureurs de l'équipe nationale et de continuer à produire les meilleurs vététistes du monde. Je suis vraiment excitée par ce partenariat entre Bear Mountain et Cyclisme Canada, et j'ai hâte de passer plus de temps sur l'île. »

Dan Proulx, l'entraîneur-chef de l'équipe canadienne et résident de Victoria voit de grandes opportunités pour l'équipe canadienne à l'avenir avec ce nouveau centre d'entraînement: « Bear Mountain fournira l'équipe nationale avec une excellente opportunité de bâtir un centre de la haute performance tout au cours de l'année, et prend en charge les futurs champions du Canada. » Proulx a ajouté : « Le climat, le terrain technique et l'environnement dans cette région aideront nos coureurs à se préparer pleinement pour faire face à nos rivaux. L'équipe canadienne a un grand historique dans cette région. Beaucoup des meilleurs vététistes canadiens ont perfectionné leurs habiletés sur ces sentiers. »

Le Président et Chef de la direction D'ECOASIS, Dan Matthews, est ravi de l'accord: « Bear Mountain Resort est très heureux d'appuyer les spécialistes du vélo de montagne cross-country du Canada, dont beaucoup ont des racines profondes dans les sentiers autour de notre belle communauté de villégiature.

Agir comme un catalyseur pour le développement du sport de classe mondiale est une priorité pour nous à Bear Mountain, et nous sommes ravis et fiers d'être un important point d'ancrage du programme de vélo de montagne de Cyclisme Canada. Avec le développement des sentiers nécessaires pour les athlètes de l'équipe canadienne, nous travaillons avec nos organisations et partenaires locaux afin d'introduire des systèmes de sentiers pour les vététistes de toutes habiletés. Le vélo de montagne est un complément solide à notre engagement envers le golf et le tennis, et sa polyvalence s'inscrit bien dans les larges possibilités qui permettront de distinguer davantage notre communauté ».

Le Chef de la direction de Cyclisme Canada, Greg Mathieu est reconnaissant de l'appui fourni au programme national et a noté: « Grâce à ECOASIS, nos coureurs apprendront à découvrir les sentiers difficiles du sud de l'île de Vancouver et recevront un soutien considérable au Bear Mountain Resort. Ce partenariat permettra d'améliorer notre programme national et de fournir un environnement d'entraînement quotidien, ce qui est essentiel pour le développement des meilleurs vététistes du Canada. »

Le premier des camps d'entraînement printaniers de l'équipe de vélo de montagne aura lieu à Bear Mountain du 23 février au 8 mars. Il y aura quelques occasions pour le public de rencontrer les athlètes et les entraîneurs au Westin Bear Mountain lors du dernier week-end du camp. De plus amples détails seront annoncés dès que disponibles.

À PROPOS DE CYCLISME CANADA

Cyclisme Canada est l'organisme régissant le cyclisme de compétition au Canada. Fondée en 1882, Cyclisme Canada a pour objectif de mettre en place et de soutenir un système efficace qui forme des cyclistes canadiens de talent capables de décrocher des médailles aux Jeux olympiques, aux Jeux paralympiques et aux Championnats du monde. Avec la vision de devenir d'ici 2020 un des pays les plus performants en cyclisme, jouissant de performances internationales améliorées, profitant d'une participation nationale accrue et organisant des événements de niveau mondial, Cyclisme Canada gère les équipes canadiennes, accueille des événements nationaux et internationaux, et administre les programmes communautaires visant à promouvoir le cyclisme au Canada. Pour plus d'informations, consultez s'il vous plaît www.cyclismecanada.ca

– 30 –

Guy Napert-Frenette
Communications
Cycling Canada Cyclisme
Cell. 403 669-5015
guynf@performancepr.ca